
Stanovisko Etické komise k podnětu z Pedagogické fakulty JU 

 

 Etická komise Jihočeské univerzity se na svém jednání dne 27. února 2024 zabývala 

podnětem, který zaslal PhDr. Martin Junge, M.A. (Pedagogická fakulta JU), e-mailem 

předsedkyni EK M. Ryantové (16. prosince 2023) a ta jej následně přeposlala ostatním členům 

komise. Důvodem k podání podnětu byly výhrady vůči chování vedoucí Katedry německého 

jazyka PF JU doc. PaedDr. Hany Andrášové, Ph.D., týkající se vzájemné komunikace, 

požadavků na práci o víkendech a svátcích či požadavků na účast studentů v různých 

přeshraničních projektech. Vzhledem k tomu, že Dr. Junge se na EK obrátil i v souvislosti 

s omezenou dostupností ombudsmana (resp. jeho e-mailové adresy), převzal jeho záležitost 

nejprve právě ombudsman JU doc. Šimek, který v lednu t. r. s oběma kolegy tuto záležitost 

projednal. Na dotaz vznesený předsedkyní EK, zda je toto řešení dostačující, však dr. Junge 

následně svůj podnět vůči Etické komisi zopakoval. Členové Etické komise, kteří se sešli 

v plném počtu (dr. Duchková byla připojena online přes platformu Teams), tak vyslechli 

nejprve dr. Jungeho a poté doc. Andrášovou a vůči oběma vznesli různé dotazy. Oba dotčení 

kolegové z Pedagogické fakulty se přitom vůči sobě navzájem vyjadřovali s respektem a 

snahou o pochopení. 

Na základě obou rozhovorů a následné diskuse Etická komise JU konstatuje, že mezi 

oběma zmíněnými kolegy sice nastávaly či nastávají momenty, které nevyznívají vždy 

pozitivně, jejich příčiny však spočívají spíše v rozdílném osobnostním nastavení obou kolegů, 

příp. souvisejí s odlišnostmi mezi českým a německým universitním prostředím. Důvody je 

možno spatřovat rovněž v nelehké pozici lektora jazyků na PF JU na jedné straně a 

ve vytíženosti a úkolech vedoucí katedry na straně druhé, svou roli sehrává také specifická 

situace Pedagogické fakulty a její požadavky na studenty (tzv. portfolia). Dle názoru členů EK 

JU tak nedošlo k porušení Etického kodexu JU, současně však členové EK JU vyslovili 

doporučení vůči vedení nejen Pedagogické fakulty, ale i celé Jihočeské univerzity, aby bylo 

možno posilovat kompetence zejména vedoucích pracovníků i ve smyslu chování vůči kolegům 

(podle dostupných informací je na Přírodovědecké fakultě připravován kurz nazvaný „Jak být 

dobrým vedoucím“). 

 

Marie Ryantová, předsedkyně Etické komise JU 

V Českých Budějovicích dne 11. března 2024 


